

NEWS | ART | DESIGN | LIFESTYLE | ACCESSORIES | WATCHES | JEWELLERY | EVENTS

SUR·LA·TERRE

Gstaad 2020–2021

TRENDS

Im Zeitalter des Schweizer Designs

In the age of Swiss design

SAANENLAND

Insider Tips, Aktivitäten... und vieles mehr!

Insider tips, activities... and much more!

INTERVIEWS

Marcus G. Lindner | Pierre Genecand

Andrea Scherz | Cindy Schönrich



FROM THE HEART OF THE SWISS ALPS

Artisan carpentry is still practiced in the idyllic Simmental valley of Switzerland. Our pride in masterful craftsmanship is reflected in each custom kitchen we deliver.

We find our inspiration in the raw beauty of the local landscape with its majestic mountains and untouched valleys. Whether our kitchens are installed in a modern penthouse or a cosy chalet, our customers witness our passion to make their individual design dreams come true with a unique kitchen.

Zbären kitchens are made from the best quality materials and manufactured with a combination of first class craftsmanship and our state-of-the-art machinery. Our workshop in the heart of the Swiss Alps delivers custom-made kitchens to homes across the world.

ZBÄREN
SWISS KITCHEN MANUFACTURE

Visit one of our showrooms in Saanenmöser or Bern
www.zbaeren.ch | design@zbaeren.ch | +41 (0)33 744 33 77

EIN FAMILIENUNTERNEHMEN *mit Herz und Seele*

SEIT 1947 IST DIE FIRMA ZBÄREN FÜR IHRE HOCHWERTIGEN MASSGESCHNEIDERTEN KÜCHEN BEKANNT. UNTER DER LEITUNG DER INHABERFAMILIE WIRD JEDES EINZELNE UNIKAT AUS AUSERLESENEN MATERIALIEN IM BERNER OBERLAND HERGESTELLT. RÜCKBLICK AUF EINE ERFOLGSGESCHICHTE.

TEXT: SONJA FUNK-SCHULER
BILDER/PHOTOS: ZBÄREN KREATIVKÜCHEN AG

Alles begann im Jahre 1947. Damals eröffnete Johann Zbären Senior eine bescheidene Schreinerei an der abgeschiedenen Lenk, parallel zu seiner Viehzucht. 1975 wird der kleine Betrieb von seinen Söhnen Hans und Enrico Zbären übernommen die, angesichts der Konkurrenz, rasch eine glückliche Entscheidung fällen: sich der Produktion von exklusiven Küchen zu widmen. Mit Kreativität, Innovation und einem wahren Gespür für Kundenbedürfnisse lässt der Erfolg nicht lange auf sich warten. Nach dem Ausbau der ursprünglichen Produktionsstätte im Jahre 1978 sowie entscheidenden Investitionen entstehen die ersten massgeschneiderten Küchen, Möbel und Badezimmer. Erste Gross-

projekte führen seitdem (und heute noch) das Familienunternehmen bis nach Südfrankreich, England, Russland, Kanada oder sogar in die Vereinigten Staaten.

Nach der Umwandlung in "Zbären Kreativküchen AG" im Jahre 2000 folgen weitere Meilensteine mit der Ankunft der nächsten Generation, die Brüder Benjamin und Matthias. "Der Umzug in unsere neue Produktionshalle in Lenk war für uns ein wichtiger Schritt, ebenso die Eröffnung unseres Showrooms im Herzen von Bern" erklärt Benjamin Zbären. "Wir gestalten unsere Küchen von A bis Z. Unser





Team von rund 35 Mitarbeitern umfasst ausgebildete Möbelschreiner und Zeichner, die mit Leidenschaft jede Küche nach Mass gestalten.“ Das Familienunternehmen führt ca. 40-50 Projekte pro Jahr durch. Eines der Anspruchvollsten? Eine Ausführung, die über 1'000 Stunden Schnitzereiarbeiten erfordert! “Wir sind bereit, Kunden die etwas Spezielles möchten, zu begleiten. Wir sind immer offen für Neues.”

“In diesen Corona-bedingten Zeiten hat sich ein Trend abgezeichnet. Da wir alle mehr Zeit zu Hause verbringen, haben wir viele Anfragen für Ausseneinrichtungen mit BBQ usw. erhalten. Natürliche Materialien, und vor allem Holz, bleiben sowieso die absoluten Favoriten. In Bergregionen wie in Gstaad und Umgebung arbeiten wir natürlich mit viel Altholz und rustikalen Materialien“. Für Benjamin Zbären muss eine Küche “zeitlos, praktisch und harmonisch sein, eine natürliche, schöne und gemütliche Ausstrahlung haben.”

Höchste Präzisionsarbeit, feinste Handwerkskunst, Streben nach Exzellenz und Qualität, hochwertiges Design, Herz und Seele... Eine Kombination von traditionellen Werten und innovativer Professionalität, die den Ruf des Familienunternehmens bis weit über die Schweizer Grenzen reichen lässt. ○

Informations unter zbaeren.ch

A FAMILY BUSINESS

WITH HEART AND SOUL

THE ZBÄREN COMPANY HAS BEEN RECOGNISED FOR ITS HIGH-QUALITY CUSTOMISED KITCHENS SINCE 1947. IN THE FAMILY-RUN BUSINESS, EVERY SINGLE UNIQUE ITEM IS MADE FROM PREMIUM MATERIALS SOURCED FROM THE BERNESE OBERLAND. HERE'S A LOOK AT THIS SUCCESS STORY.

It all started in 1947. At that time, Johann Zbären Senior opened a modest carpentry shop in the secluded village of Lenk, next to his livestock farm. In 1975, the small business was taken over by his sons Hans and Enrico Zbären who, in view of the competition, quickly made the fortunate decision to focus on making exclusive kitchens. With creativity, innovation and a real feel for customer needs, success was not long in coming. After expanding the original production facility in 1978 and making key investments, the first customised kitchens, furniture and bathrooms were created. Since then (and ever since) the

family business has taken on major projects from as far away as southern France, England, Russia, Canada and even the United States.

After changing the name to “Zbären Kreativküchen AG” in 2000, further milestones followed with the arrival of the next generation, brothers Benjamin and Matthias. “Moving to our new production hall in Lenk was an important step for us, as was the opening of our showroom in the centre of Bern”, explains Benjamin Zbären. “We design our kitchens from A to Z. Our team of around 35 employees includes trained cabinet makers and draftsmen who are passionate about designing every custom-built kitchen.” The family company completes around 40 to 50 projects a year. What was one of the most challenging? A design that required over 1,000 hours of carving! “We are ready to help customers who want something special. We are always open to new ideas.”

“In these pandemic times, a trend has emerged. Since we all spend more time at home, we have received many requests for outdoor facilities with BBQ, etc. Natural materials, and especially wood, still remain the absolute favourites. In mountain regions like Gstaad and the surrounding area, we naturally work with a lot of old wood and rustic materials“. For Benjamin Zbären, a kitchen must be “timeless, practical and harmonious, and have a natural, beautiful and cosy look.”

Utmost precision, finest craftsmanship, the pursuit of excellence and quality, high-end design, heart and soul... it is this combination of traditional values and innovative professionalism that allows the reputation of the family business to extend well beyond Swiss borders. ○

Informations unter zbaeren.ch